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Září patří v kraji zdravému jídlu

Lesníci mají spěchat pro peníze

Ochutnej ten rozdíl ■ To je slogan prvního ročníku měsíce biopotravin, které do zemědělství Vysočiny patří

Stát se uvolil zčásti platit pěstouny

Na tu přitom úřady pohlíží jako 
na plat a to znamená, že se z výše 
vypočtené dávky odvádí pojistné 
na sociální zabezpečení a příspě-
vek na státní politiku zaměstna-
nosti a zdravotní pojištění. Nepla-
tí se z ní ale daň z příjmů fyzic-
kých osob. „Lidé, kteří se obětu-
jí tak, že v roli pěstouna celodenně 
pečují o svěřené dítě, si zaslou-
ží úctu celé společnosti a vytvoře-
ní důstojných životních podmínek, 
srovnatelných alespoň s těmi, kte-
ří jako zaměstnanci pobírají mini-

mální mzdu. Proto vítáme navrže-
ní a schválení této zvláštní dávky 
ve výši zhruba odpovídající mini-
mální mzdě, jako kompenzaci pé-
če o svěřené děti. Jedná se o dáv-
ku, která pěstounům zajistí dů-
stojné podmínky k celodenní péči 
o dítě a zároveň alespoň minimál-
ní finanční zabezpečení ve stá-
ří,” vyzdvihl výhody krajský rad-
ní pro sociální věci Jiří Vondráček 
(KDU-ČSL). V současné době se 
nová dávka na Vysočině vyplácí 
necelé desítce pěstounů.

Vysočina • Září 
bude v našem kraji 
patřit výbornému 
jídlu. A co víc, 
jídlu, vyráběnému 
ze surovin, pěsto-
vaných v přísném 
souladu s přírodou.

Měsíc září totiž zemědělci 
v kraji pojali pod záštitou kraj-
ského radního pro zemědělství 
Ivo Rohovského (ODS), jako mě-
síc biopotravin. Připravili pro-

to celou řadu akcí a ochutnávek 
pro všechny, koho zdravý životní 
styl zajímá. „Jaký jiný kraj už by 

měl být vhodný pro pěstování bi-
opotravin než Vysočina, která je 
hrdým držitelem titulu ekologic-

ky nejčistší oblasti České repub-
liky,“ vysvětlil radní Rohovský 
a dodal: „Chtěli bychom vytvořit 

novou tradici. Pro letošek jsme 
proto zvolili přitažlivý slogan 
Ochutnej ten rozdíl.“

Vysočina • Dotace na hospodaře-
ní v lesích letos poprvé rozdělu-
jí kraje přímo ze svého rozpočtu. 
Pro lesníky a myslivce jde o vý-
znamnou změnu, krajský úřad na 
ně totiž apeluje, aby své žádosti 
zpracovali a podali co nejdřív. 

Zastupitelstvo už schválilo pra-
vidla, podle kterých bude kraj 
dotaci přidělovat. Pravidla vy-
chází ze zásad, schválených Ev-
ropskou unií a lze je najít na 

www.kr-vysocina.cz. Další in-
formace a rady nabízí přímo od-
bor lesního a vodního hospodář-
ství krajského úřadu v Jihlavě, na 
telefonních číslech 564 602 209, 
564 602 263 a 564 602 268. Po-
moc může každý žadatel najít ta-
ké na detašovaných pracovištích 
v Havlíčkově Brodě, 569 471 137, 
Pelhřimově, 565 351 281, Třebí-
či, 568 805 224 a Žďáru nad Sá-
zavou, 566 685 340.

Z regionu
Opravy porušené hráze 
mostišťské přehrady 
běží podle plánu, skončí 
pravděpodobně v polovi-
ně listopadu. strana 3

STALO SE

METEORY NAD KRAJEM
V noci z 12. na 13. srpna oblo-
hu opět rozzářily padající hvězdy. 
Meteorický roj Perseid, což jsou 
vlastně částice uvolněné z kome-
ty, vždy v polovině srpna ozvlášt-
ní letní noci. Perseidy se jmenu-
jí proto, že vylétají jakoby ze sou-
hvězdí Persea.

AKTUÁLNĚ S RADNÍM

Vysočina • Pěstounské rodiny, které mají v péči nejmé-
ně tři děti, anebo pečují o těžce zdravotně postižené dí-
tě, mají nárok na novou sociální dávku.

Blíží se uzávěrka dvou grantů
Vysočina • Blíží se uzávěrky dvou 
grantových programů. Už druhé-
ho září končí lhůta pro podání žá-
dostí o dotaci z programu Rozvoj 
malých podnikatelů 2005. Ten je 
určený firmám do 50 zaměstnan-
ců zejména na nové technologie 
a rozšiřování výroby. Každý ža-
datel může získat podporu ve vý-
ši až 48 procent nákladů na svůj 
záměr, nejvýše ale 150.000 ko-
run. Celkem je v programu k dis-

pozici přes čtyři miliony korun. 
Druhým programem, který má 
uzávěrku posledního září, je Pre-
vence kriminality 2005. Je urče-
ný na podporu osvěty, výchovné 
aktivity i resocializaci delikven-
tů. Žadateli mohou být obce, ne-
ziskové organizace a školy. Kaž-
dý žadatel může získat až 65 pro-
cent nákladů, nejvíce ale 200.000 
korun. V programu je 1.500.000 
korun.

www.mesicbiopotravin.cz

sobota, 3. září
Biozemědělský den v Jihlavě 
Biofarma Sasov Josef Sklenář

pondělí, 5. září
Oficiální uvedení BIO šunky Biofarmy Sa-
sov Josef Sklenář na trh
Natural Centrum, bio obchod a restaura-
ce, Jihlava

sobota, 10.září
Den biopotravin a ekologického země-
dělství
Střední odborná škola, Střední odborné 
učiliště zemědělské a technické a Učiliště 
Humpolec a Školní statek Humpolec

sobota, 17. září
Den otevřených dveří na ekofarmě
Ekofarma rodiny Dobrovolných, Ratibořice 
1, Jaroměřice nad Rokytnou

Kalendář měsíce biopotravin:

Všichni chceme, aby se nám na Vysočině dobře žilo. Chceme aby nám tu by-
lo dobře, aby se nám hezky bydlelo, našli jsme zajímavou práci a vydělali si 
dost peněz. Aby tomu tak bylo, potřebujeme prosperující podniky, které bu-
dou podnikat se ziskem a zaplatí své zaměstnance. Podniky budou zisko-
vé, pokud budou mít konkurenceschopný předmět podnikání a ten budou 
mít, když ho někdo schopný vymyslí a zorganizuje. Potřebujeme schop-
né vysokoškoláky i středoškoláky. A nejvíce ze všeho potřebujeme, aby na-
ši vysokoškoláci neodcházeli z Vysočiny, aby se po skončení studia i se svý-
mi chytrými partnery či partnerkami vraceli, zakládali zde rodiny a vycho-
vávali nové generace podnikavých lidí. Pan hejtman mi nedávno říkal: vy-
myslete na odboru školství nějaký mechanismus, jak takové vysokoškoláky 
podpořit. Ale ať přemýšlím jak přemýšlím, žádný jednoduchý mechanismus 
mě nenapadá. Vysokoškoláci na Vysočině zůstanou, když dostanou odpoví-
dající perspektivní zaměstnání a získají slušné bydlení. Jen-
že to v moci kraje ani krajského úřadu ne- ní a ani mi-
lion či dva z krajské pokladny to nezmění. Snad jen 
to, že se snažíme o obecný rozvoj kraje tak, aby 
se na Vysočině rozvíjela ekonomika a od- povídají-
cí zaměstnání, slušný plat a rozumné bydle- ní se sta-
lo standardem pro všechny. Vězte, že 
talentované žáky a studenty sle-
dujeme, podporujeme stipendiem 
a pravidelně oceňujeme. Od ro-
ku 2002 kraj rozdělil za tímto 
účelem více než pět milionů ko-
run. Není to málo, ale přesto 
je to pro každého jen ocenění 
spíše morální, jenom zpráva 
o tom, že o něm víme a počí-
táme s ním. A i když snad ne-
jsou důvody materiální, věřím, 
že citový vztah k rodnému 
kraji převáží a lidé zde bu-
dou rádi zůstávat.

Martina Matějková,
radní pro školství a kulturu

Ekologie a my
Třídění odpadů pomá-
há přírodě i peněžence. 
Kampaň má motivovat 
k chování šetrnému k ži-
votnímu prostředí.  strana 6

Největší festival
Hejtman zahájil 
Mezinárodní hudební 
festival Petra Dvorského 
v Jaroměřicích nad 
Rokytnou. strana 7


